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WZI-RA.0012.5.8.2013 
Protokół nr 29/13 

z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych  

z dnia 28 sierpnia  2013 r. 
Ad 1 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Komisji Pan Henryk 

Sadzki, który powitał członków Komisji.  

 
Ad 2 

Obecni: 

• Przewodniczący:     Henryk Sadzki 

• Wiceprzewodnicząca    Kazimiera Puślednik 

• Członkowie      Józef Czarnecki  

Jarosław Jędrkowiak 

Kazimierz Musielak 

Mikołaj Rogala 

Alfred Siama 

 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczył Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan 

Marek Smektała.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad 3 

Przewodniczący Pan Henryk Sadzki przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku 

głosowania porządek został przyjęty głosami 7 głosów „za”.  
 
Ad 4 

Protokół Nr 27/13 z dnia 26 czerwca 2013 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 6 głosów 

„za”, przy 1 głosie wstrzymującym.  

Protokół Nr 28/13 z dnia 27 czerwca 2013 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 6 głosów 

„za”, przy 1 głosie wstrzymującym. 

 
Ad 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie likwidacji Technikum 

Uzupełniającego dla Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Zawodowych w 

Gostyniu. 
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Projekt uchwały przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan 
Marek Smektała. Poinformował, że w miesiącu styczniu 2013 r. Rada Powiatu Gostyńskiego 

podjęła uchwałę o zamiarze likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych w ZSZ w 

Gostyniu. Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa określonymi w art. 59 ustawy o 

systemie oświaty organ prowadzący poinformował organ wykonawczy o podjętym zamiarze 

likwidacji szkoły.  

Zarząd Powiatu wystąpił do Wielkopolskiego Kuratora Oświaty o wyrażenie opinii w tym 

zakresie oraz poinformował w sposób skuteczny słuchaczy aktualnie uczęszczających do 

szkoły. 

W dniu 11 marca 2013 r. do organu prowadzącego wpłynęła opinia Wielkopolskiego 

Kuratora Oświaty, który pozytywnie zaopiniował planowany zamiar likwidacji szkoły. 

Niniejsza uchwała, zgodnie z zapisami art. 19 ust 2 ustawy o związkach zawodowych została 

przesłana w stosownym terminie do właściwych organów związków zawodowych 

działających na terenie powiatu gostyńskiego celem zaopiniowania. Związki nie skorzystały z 

prawa wyrażenia opinii.  

Przewodniczący Komisji zapytał, jaki był ostatni nabór do technikum uzupełniającego.  

Naczelnik poinformował, że technika uzupełniające dla dorosłych nie cieszyły tak dużym 

zainteresowaniem. Większą popularnością cieszyły się licea zarówno w tej starej formule 

ustawy jak i w nowej ponieważ tu w sposób formalny można było podjąć wykształcenie. 

Dodał, że większym zainteresowaniem cieszą się licea oparte na nowej formule, ponieważ 

od razu można uczęszczać do drugiej klasy i w związku z tym jest krótszy okres kształcenia.  

 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu Komisja 
zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 7 głosów „za” 
 
Ad 6 

Ocena przygotowania szkół i placówek oświatowych do roku szkolnego 2013/2014 z 

uwzględnieniem wyników rekrutacji do klas I oraz sytuacji demograficznej w powiecie 

gostyńskim. 

Informacje przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan Marek 

Smektała. Poinformował, że zgodnie z § 3 Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i 

Sportu z dnia 31 grudnia 2002 r. w sprawie bezpieczeństwa i higieny w publicznych i 

niepublicznych szkołach i placówkach dyrektorzy szkół i placówek zobowiązani są do kontroli 

obiektów przed rozpoczęciem roku szkolnego i przekazania  kopii protokołów do organu 

prowadzącego.  

 



3 
 

Na podstawie służbowej narady Starosty Gostyńskiego z dyrektorami szkół/placówki, która 

odbyła się 26 sierpnia br. dyrektorzy potwierdzili gotowość rozpoczęcia zajęć dydaktyczno- 

wychowawczych w szkołach. Ponadto, dyrektorzy nie stwierdzili bezpośrednich zagrożeń 

bezpieczeństwa i higieny dla osób, które będą korzystały z obiektów w roku szkolnym 

2013/2014.  

Naczelnik poinformował również, że podczas ferii letnich w szkołach przeprowadzono 

remonty i naprawy na ogólną kwotę 157.023,94 zł.  

Remonty dotyczyły głównie odnawiania/malowania pomieszczeń szkolnych, wymiany stolarki 

okiennej, konserwacji podłóg, wymiany pokrycia dachowego oraz konserwacji sprzętu 

biurowego. 

W roku szkolnym 2013/2014 do szkół prowadzonych przez powiat gostyński uczęszczać 

będzie do klas pierwszych 677 uczniów, co umożliwiło utworzenie 24 oddziałów.  

Spośród uczniów dokonujących wyboru szkoły ponadgimnazjalnej na naukę w liceum 

ogólnokształcącym zdecydowało się 225, w technikum 193 oraz w zasadniczej szkole 

zawodowej 259. 

66,77 % ogółu uczniów wybrało szkoły techniczne i zawodowe, natomiast 33,23 % licea 

ogólnokształcące.  

Następnie Naczelnik przedstawił wyniki naboru do klas pierwszych z podziałem na 

poszczególne szkoły powiatu gostyńskiego: 

Szkoła Typ szkoły Liczba uczniów 
Liczba 
oddziałów 

Zespół Szkół 

Zawodowych w 

Gostyniu 

Technikum                                         165 6 

Zasadnicza szkoła 

zawodowa 
122 4 

Razem 287 10 

Zespół Szkół 

Ogólnokształcących 

w Gostyniu 

Liceum ogólnokształcące 124 5 

Razem 124 5 

Zespół Szkół 

Ogólnokształcących 

i Zawodowych w 

Krobi 

Liceum ogólnokształcące 77 3 

Technikum                                             27 1 

Zasadnicza szkoła 

zawodowa 
71 2 

Razem 175 6 

Zespół Szkół 

Rolniczych w 

Liceum ogólnokształcące 24 1 

Technikum 67 2 
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Grabonogu 

Razem 91 3 

Nabór ogółem 677 24 

 

 

Dodał, że , kończy się nabór dla szkół dla dorosłych. Dużym zainteresowaniem cieszy się 

liceum ogólnokształcące dla dorosłych dla absolwentów zasadniczych szkół zawodowych, 

którzy mogą na podstawie reformy kształcenia zawodowego kontynuować naukę od 2 klasy. 

Wolę dalszej nauki zadeklarowało 124 słuchaczy, w tym: 

1. Zespół Szkół Zawodowych w Gostyniu 87 słuchaczy, 

2. Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi 42 słuchaczy. 

Naczelnik wyjaśnił, że ten przeprowadzony nabór w miarę pozytywny i zainteresowanie 

szkołami dla dorosłych spowodowało, że zostały „uratowane” dwa etaty nauczycielskie w 

sensie majowych przewidywań, ponieważ z tytułu art. 27 Karty nauczyciela miały być 

rozwiązane 3 stosunki pracy a rozwiązany zostanie 1. Natomiast z tytułu art. 22 Karty 

nauczyciela sytuacja ta miała dotknąć 20 nauczycieli. Jednak po przeprowadzonym naborze 

i potencjalnych oddziałach dla dorosłych stosunek pracy zostanie rozwiązany z 10 

nauczycielami. Podsumowując dodał, że niż demograficzny powoduje, że tych etatów 

będzie ubywało.  

Radny Musielak zapytał ilu uczniów szkół ponadgimnazjalnych wybiera szkoły średnie poza 

naszym powiatem a ilu uczniów przychodzi z ościennych powiatów do naszych szkół.  

Naczelnik wyjaśnił, że jeżeli chodzi o liczby, to informacja taka będzie znana dokładnie pod 

koniec września.  

Następnie głos zabrał Radny Rogala. Poinformował,, że kolejne lata związane są z niżem 

demograficznym w szkołach. Zapytał, jak będzie się kształtowała liczba oddziałów w 

szkołach.  

Naczelnik wyjaśnił, że co roku Wydział OS przedstawia informację Zarządowi dotyczącą 

planowej liczby oddziałów w szkołach. Jest to konstruowane na podstawie danych 

dotyczących liczby urodzeń a także liczby uczniów migrujących na terenie kraju i poza 

krajem. Po przeliczeniu wszystkich danych teraz w obliczu niżu demograficznego Wydział 

proponuje od 3 do 5 oddziałów mniej. W związku z powyższym możnaby założyć, że rocznie 

sfera z tytułu zwolnień na podstawie art. 20 Karty Nauczyciela ( czyli zmniejszenia liczby 

oddziałów) i art. 27 Karty Nauczyciela (czyli rozwiązania stosunku pracy) może dotknąć 

około 10 etatów.  

Radny Jędrkowiak zapytał, czy niż demograficzny spowoduje zmniejszenie etatów w 

administracji.  
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Naczelnik poinformował, że od 2008 r. obowiązuje uchwała, w której Wydział OS opracował 

standardy zatrudniania pracowników administracyjno – obsługowych do wytycznych arkuszy 

organizacyjnych na dane lata szkoły. W standardach tych są zależności od ilości uczniów 

lub od oddziałów lub od metraży. Ponadto Zarząd podjął taką decyzję, że specyfika szkoły 

decyduje również o tym, że mimo to iż szkoła nie spełnia standardów zatrudnianie to jednak 

utrzymujemy ten stan zatrudnienia ze względu na charakter szkoły.  

Radny Jędrkowiak zapytał o subwencję oświatową.  

Naczelnik wyjaśnił, że co roku zwiększa się kwota subwencji o wskaźnik inflacyjny w 

stosunku do kwoty subwencji a na ucznia. Średnio jest to kwota 300 zł.  

Radny Jędrkowiak zapytał, czy Zarząd nie myśli o tym, aby część zadań administracyjno 

obsługowych zlecić na zewnątrz.  

Naczelnik poinformował, że np. w Grabonogu żywienie uczniów zostało zlecone na 

zewnątrz. Ponadto dodał, że w tym temacie prowadzone są rozmowy z dyrektorami 

poszczególnych placówek jednak żadne decyzje jeszcze w tym temacie nie zapadły.  

 
Ad 7 

W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrał Przewodniczący Komisji poinformował, że we 

wrześniu Komisja przeprowadzi wizytację Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu i Zespołu 

Szkół Rolniczych w Grabonogu.  

 
Ad 8 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Henryk Sadzki 

podziękował zebranym za przybycie, po czym zamkną posiedzenia komisji. 

 

 
Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych 
 

Henryk Sadzki 

Protokołowała: Joanna Bilińska 

 

 


